
PROTOKÓŁ NR XV/08 

Z OBRAD SESJI RADY MIEJSKIEJ W CHOROSZCZY 

z dnia 30 czerwca 2008 r. 

 

Godzina rozpoczęcia : 9.07 

Godzina zakończenia: 11.23 

Miejsce obrad: Remiza OSP w Choroszczy, ul. Dominikańska 22 

Radni obecni na Sesji : 

 

1. Jacek Dąbrowski 

2. Piotr Tymiński 

3. Tomasz Kraśnicki 

4. Robert Wardziński 

5. Józef Waczyński 

6. Janusz Sidorowicz 

7. Ireneusz Jabłoński 

8. Adam Mikutowicz 

9. Rafał Łada 

10. Beata Marlena Jeżerys 

11. Piotr Paweł Dojlida 

12. Adam Skoblewski 

13. Kazimierz Cieśluk 

14. Krzysztof Zagórski 

 

Nieobecny usprawiedliwiony: Aleksander Werpachowski 

 

 

 

Ponadto w obradach udział wzięli : 

1. Jerzy Ułanowicz – Burmistrz Choroszczy 

2. Mirosław Zalewski - Zastępca Burmistrza Choroszczy 

3. Joanna Kunikowska – Skarbnik Gminy 

4. Tadeusz Oniśko – Radca Prawny 

5. Marek Żmujdzin i Antoni Bogdan – radni powiatowi 

6. Kierownicy Referatów UM Choroszcz 

7. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli 

8. Mieszkańcy miasta i gminy. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Porządek obrad XV Sesji, który został radnym doręczony z materiałami w dniu  

20 czerwca 2008 r.  

 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

4. Interpelacje i wnioski. 

5. Rozpatrzenie zmian w budżecie na 2008 rok.  

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

6. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

 mieszkaniowego zasobu gminy Choroszcz. 

a/ wystąpienie Burmistrza, 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad korzystania ze stołówek 

 szkolnych. 

 a/ wystąpienie Burmistrza, 

 b/ dyskusja 

 c/ podjęcie uchwały. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad przysługiwania diet, zwrotu kosztów 

 podróży służbowej sołtysom oraz przewodniczącym zarządów osiedli. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania statusu drogi publicznej drodze w 

 Łyskach i ul. Raginisa w Choroszczy.. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Regulaminie 

 wynagradzania nauczycieli.. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia i 

 wartości jednego punktu w zł pracownikom M-G OPS w Choroszczy. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrzowi 

 Choroszczy. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

13. Zapytania i wolne wnioski. 

     14. Zakończenie obrad Sesji. 

 

 

 

 

 



Ad. 1 -  

 

 Obrady XV Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy otworzył Przewodniczący Rady  

p. Piotr Dojlida. Stwierdził, że w Sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi qworum, przy 

którym Rada Miejska może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

  

 

 Ad. 2 - 

 Następnie Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad, który został  

doręczony radnym na 7 dni przed Sesją.   

 

Radny Rafał Łada poprosił o przesunięcie pkt 11 porządku obrad w sprawie wynagrodzenia 

pracowników Ośrodka Pomocy Społecznej  na pkt 12, a pkt 12 na pkt 11. Wyjaśnił, iż chodzi 

o to, że jeżeli ustalamy wynagrodzenie to w pierwszej kolejności należy ustalić 

wynagrodzenie Burmistrza, a następnie wynagrodzenie pracownikom.  

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida zapytał radnego czy wnosił uwagi na Komisji. 

 

Radny Rafał Łada odpowiedział, że nie wnosił uwag na posiedzeniu Komisji. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida zaproponował, aby pozostawić porządek obrad Sesji bez 

zmian. W związku z tym poprosił o przegłosowanie porządku zaproponowanego przez niego. 

Wniosek został przyjęty głosami: 

- za przyjęciem - 8 głosów, 

- przeciw – 1 głos, 

- wstrzymało się – 5 głosów. 

 

Porządek obrad XV Sesji został przyjęty 13 głosami za, 1 głos przeciw.  

 

 

 

 Ad. 3 – 
 

 Przewodniczący Rady poprosił o przyjęcie w drodze głosowania protokołu  

z poprzedniej – XIV -  Sesji Rady Miejskiej. 

Protokół został przyjęty 14 głosami za. 

 

 

Ad. 4 – 

 

 

 Interpelacje i wnioski zgłosili: 

 

Radny Rafał Łada zwrócił uwagę na brak magnetofonu: poprosił o dostarczenie magnetofonu 

bo zgodnie z regulaminem Sesje nagrywane są na taśmy magnetofonowe. 

 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida zarządził 10 min przerwy w celu przygotowania 

magnetofonu do nagrywania obrad Sesji. 

 

 

 



Ad. 5 – 

 

 Po przerwie Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Burmistrza Choroszczy, 

który przedstawił proponowane zmiany do budżetu gminy na 2008 rok. 

 

Jerzy Ułanowicz –  

Wyjaśnił, że proponuje dokonać następujących zmian w planie dochodów i wydatków: 

1) zwiększyć dochody i wydatki o 100 tys zł na podstawie umowy zawartej z Powiatem 

Białostockim dn. 16.06.2008 r. w sprawie dotacji na częściowe pokrycie kosztów 

zadania „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1552 B Choroszcz ( Al. Niepodległości, 

ul. Sienkiewicza, Branickiego, Dominikańska, Piaskowa) – Ruszczany - Rogówek – 

Rogowo – Pańki – droga 1535 B na odcinku istniejącej nawierzchni brukowcowej w 

m. Rogowo” , 

2) zwiększyć o 64 000 zł plan dochodów z tytułu sprzedaży działek ( 10 działek) ze 

względu na wzrost cen rynkowych. Dochody z tego tytułu przeznaczyć na 

zagospodarowanie terenu przy Publicznym Gimnazjum w Choroszczy – 44 000 zł 

budowa boisk) oraz na działalność sportową z przeznaczeniem na wspieranie rozwoju 

badmintona- 20 000 zł. Choroszcz awansowała do extra-klasy, od września 

rozpoczynają się rozgrywki, są czynione starania aby wzmocnić zespół o nowych 

zawodników, 

3) dokonać przeniesień w planie wydatków ze względu na zmianę realizowanych zadań, 

w tym: 

- przesunąć środki w szkołach z uwagi na likwidację Szkoły Podstawowej w Barszczewie, 

- po rozstrzygnięciu przetargu na termomodernizację SP Rogowo zaoszczędzono kwotę 

53 tys zł – w sumie 93 310 zł, które proponuje przeznaczyć na: 

1/ 13 940 zł – na budowę wodociągów ( w tym w ul. Mokrej w Klepaczach) 

2/ 20 780 zł – na wykonanie przyłącza energetycznego do nowej kotłowni, 

3/ 5 700 zł – na budowę wodociągu w ul. Rybackiej w Choroszczy. 

 

Budżet po dokonanych zmianach będzie wynosił: 

1/ plan dochodów – 32 889 033 zł, 

2/ plan wydatków – 35 260 423 zł. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2008 rok. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

 (uchwała Nr XV/125/08 stanowi załącznik do protokołu, strona 15) 

 

 

 

Ad. 6 – 

 

 Zastępca Burmistrza Choroszczy przedstawił następnie projekt uchwały  

w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy 

Choroszcz. 

 

 



Mirosław Zalewski – 

Wyjaśnił, że na podstawie przyjętych zasad uchwałą Rady Miejskiej z 28 marca 2008 r. żaden 

z wniosków osób potrzebujących nie spełniał zawartych w niej kryteriów. W związku z tym 

proponuje się pewne ustępstwa, które, ma nadzieję, pozwolą na bezproblemowe przyznanie 

mieszkań komunalnych. Zasady, które są w tej chwili proponowane, zostały dostosowane do 

sytuacji występujących na terenie gminy.  

 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu gminy Choroszcz. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

 (uchwała Nr XV/126/08 stanowi załącznik do protokołu, strona 16) 

 

 

Ad. 7 - 

 

Burmistrz Choroszczy zapoznał obecnych z projektem uchwały w sprawie zasad 

korzystania przez uczniów ze stołówek szkolnych w szkołach publicznych prowadzonych 

przez gmine Choroszcz oraz wysokości opłat za posiłki w tych stołówkach. 

Jerzy Ułanowicz – 

Wyjasnił na wstępie, że proponowana uchwała jest uchwałą przejściową. Obecna ustawa 

mówi, że o kosztach posiłków będzie decydowała Rada , natomiast ma nastąpić nowelizacja 

tej ustawy i powrót do starych rozwiązań tj. że o sprawach przedmiotowych decydować 

będzie dyrektor placówki oświatowej z rodzicami. Większośc uczniów obecnie je obiady za 

darmo gdyż korzystają z dofinansowania Ośrodka Pomocy Społecznej. Muszą jednak spełnić 

określone kryteria dochodowe. Wysokość opłaty za jeden posiłek została skalkulowana  

w wysokości 4 zł brutto. W załączniku do uchwały szczegółowo omówiono przedmiotowe 

zasady. 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie zasad korzystania przez uczniów ze stołówek szkolnych 

w szkołach publicznych prowadzonych przez gmine Choroszcz oraz wysokości opłat za 

posiłki w tych stołówkach. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 (uchwała Nr XV/127/08 stanowi załącznik do protokołu, strona 17) 

 

 



Ad. 8 - 

 

Ponownie głos zabrał Burmistrz Choroszczy, który omówił projekt uchwały w sprawie 

zasad przysługiwania diet, zwrotu kosztów podróży służbowej sołtysom oraz 

przewodniczącym zarządów osiedli. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

przypomniał, że na poprzedniej Sesji była podjęta uchwała dotycząca zwrotu kosztów 

podróży służbowej – w tej chwili proponowane jest podjęcie uchwały odnoszącej się do 

ustalenia diety na pokrycie zwiększonych kosztów wyżywienia w czasie podróży, a także 

zwrotu kosztów za noclegi. W uchwale zostały przyjęte zasady jak dla pracowników 

administracji publicznej. Zwrot kosztów podróży służbowej przysługuje sołtysom  

i przewodniczącym zarządów osiedli, którzy reprezentują gminę Choroszcz w ogólnopolskich 

stowarzyszeniach i związkach. 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie zasad przysługiwania diet, zwrotu kosztów podróży 

służbowej sołtysom oraz przewodniczącym zarządów osiedli. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 (uchwała Nr XV/128/08 stanowi załącznik do protokołu, strona 18) 

 

 

Ad. 9 – 

 Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Burmistrza Choroszczy, który 

przedstawił projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych na terenie 

miasta i gminy Choroszcz. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Wyjasnił, iż z uwagi na fakt zgłoszenia ul. Władysława Raginisa w Choroszczy oraz drogi 

Fasty – Porosły – Łyski we wniosku o środki unijne – zachodzi konieczność zaliczenia 

wymienionych dróg do kategorii dróg gminnych i nadania im numerów. 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych na terenie 

miasta i gminy Choroszcz. 



W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 (uchwała Nr XV/129/08 stanowi załącznik do protokołu, strona 19) 

 

 

 

Ad. 10 – 

 

 Burmistrz Choroszczy zapoznał obecnych z projektem uchwały w sprawie zmian  

w regulaminie określającym wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania 

nauczycielom dodatków oraz niektórych innych składników wynagrodzenia , nauczycielom 

zatrudnionym w szkołach i przedszkolu prowadzonych przez gminę Choroszcz. 

 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Wyjaśnił, że w przypadku godzin ponadwymiarowych nauczycielom płacimy za godziny 

rzeczywiście przepracowane, a inspektor Państwowej Inspekcji Pracy wnioskuje o zmianę 

tego zapisu ponieważ nauczycielom – niezależnie czy odbyli te godziny czy też nie – np.  jeśli 

etat w arkuszu organizacyjnym jest na 18 godzin , 4 godziny ponadwymiarowe – w tym 

wymiarze należy zapłacić, nawet jeśli te godziny nie zostały zrealizowane. Druga poprawka 

dotyczy doraźnych zastępstw – nauczycielom przysługuje wynagrodzenie za godziny 

faktycznie zrealizowane. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie zmian  

w regulaminie określającym wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania 

nauczycielom dodatków oraz niektórych innych składników wynagrodzenia , nauczycielom 

zatrudnionym w szkołach i przedszkolu prowadzonych przez gminę Choroszcz. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 (uchwała Nr XV/130/08 stanowi załącznik do protokołu, strona 20) 

 

 

 

 

Ad. 11 – 

 

 Burmistrz Choroszczy przedstawił propozycję odnośnie ustalenia najniższego 

wynagrodzenia i wartości jednego punktu w złotych pracownikom Miejsko – Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Choroszczy. 
 

 

 

 

 



Jerzy Ułanowicz – 

Poinformował, że ostatnie najniższe wynagrodzenie i wartość jednego punktu w złotych 

pracownikom M-G OPS zostały ustalone w 2006 r. W tej chwili jest propozycja podniesienia 

tych wartości : 

- wartości najniższego wynagrodzenia – z 609 zł na 700 zł; 

- wartości jednego punktu – z 5,10 zł na 5,87 zł. 

Na podstawie tych danych wylicza się tabelę płac czyli stawki najniższe i najwyższe. Jest to 

wzrost o 15 % w stosunku do ostatnich podanych wartości. Pracownicy Urzędu otrzymali ok. 

300 zł podwyżki na etat ( bez podwyżek kierowników); średnia płaca urzędnika wynosi w tej 

chwili 2 083 zł , pracownika OPS wzrośnie z 1830 do 2 088 zł. Przyznał, że nie widzi 

możliwości żeby różnicować te płace gdyż zakres pracy w Urzędzie jest porównywalny  

z zakresem pracy w Ośrodku Pomocy Społecznej. Wskazał jednocześnie, że proponowane 

podwyżki są proponowane w ramach posiadanych środków budżetowych. Jeśli są wnioski o 

większe podwyżki to należy wskazać źródło pozyskania dodatkowych środków. Jeśli sytuacja 

pod koniec roku będzie dobra to można poprzez nagrody podnieść wynagrodzenie 

pracownikom.  

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida przypomniał, że w założeniach do budżetu była zapisana 

podwyżka w wysokości 3%. 

 

Radny Rafał Łada zgłosił wniosek formalny o podwyższenie wartości jednego punktu do 

wysokości 6,47 – jest to wzrost o ok. 7% do propozycji Burmistrza . Zwrócił uwagę, że tylko 

pracownikom OPS Rada podwyższa uchwałą płace. Powtórzył wniosek: kwotę podstawową 

700 zł pozostawić, a podwyższyć wartość punktu do 6,47 zł. Będzie to średnio miesięcznie 

rzędu 100 zł netto na pracownika. Argumenty przemawiające za wnioskiem: pracownicy OPS 

będą mieli coraz więcej dodatkowych zadań, cały czas kształcą się na szkoleniach ze względu 

na ustawiczne zmiany w przepisach. Nagroda będzie dodatkowym wynagrodzeniem ponad 

wnioskowaną wartość punktu 6,47 zł.  

 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida przypomniał, że podwyżka wiąże się z budżetem, więc 

Burmistrz zaznaczył jaka podwyżka jest możliwa bez zagrożeń. 

 

 

Burmistrz Jerzy Ułanowicz  zwrócił ponownie uwagę, że należy wskazać środki na 

wnioskowaną podwyżkę gdyż bez tego uchwała będzie nieważna w świetle prawa. Uczula 

jednak na fakt, że budżet został dopięty, skalkulowany. Jeśli dojdzie do podwyżki będzie 

zmuszony obniżyć kategorie zaszeregowania dla pracowników, aby utrzymać się  

w posiadanych środkach.  

 

 

Radny Rafał Łada jest przekonany, że jego propozycja nie uszczupli budżetu bo pracowników 

jest chyba 6 w Ośrodku Pomocy Społecznej więc podwyżka na 600 zł netto miesięcznie nie 

wpłynie na budżet. Podwyżka jego zdaniem należy się z uwagi na charakter pracy, na 

styczność częstą  z marginesem społecznym. 

 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida poprosił Przewodniczących Komisji o zapoznanie  

z opiniami Komisji Rady w tym przedmiocie. 

 

Adam Mikutowicz – Wiceprzewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 

przekazał, że Komisja głosami 6 za, przy 1 nieobecnym, przyjęła propozycje Burmistrza 

odnośnie ustalenia najniższego wynagrodzenia i wartości jednego punktu w złotych 

pracownikom Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Choroszczy. 



Józef Waczyński – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego 

przekazał, że Komisja głosami 4 za, 3 głosy wstrzymujące się, przyjęła propozycje 

Burmistrza odnośnie ustalenia najniższego wynagrodzenia i wartości jednego punktu  

w złotych pracownikom Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Choroszczy. 

 

 

Wobec powyższego,  Przewodniczący Rady Piotr Dojlida poprosił o przegłosowanie 

propozycji Burmistrza odnośnie ustalenia najniższego wynagrodzenia w wysokości 700 zł   

i wartości jednego punktu w wysokości 5,87  złotych pracownikom Miejsko – Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Choroszczy: 

- za przyjęciem – 9 głosów, 

- przeciw – 3 głosy, 

- wstrzymało się – 2 głosy. 

 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia i wartości jednego 

punktu w złotych pracownikom Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Choroszczy. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 9 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 5 głosów 

Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 (uchwała Nr XV/131/08 stanowi załącznik do protokołu, strona 21) 

 

 

 

Ad. 12 – 

 

 Głos zabrał Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Dojlida, który wyjaśnił, iż  

w związku ze zmianą rozporządzenia o wynagrodzeniu w samorządzie należy, jego zdaniem, 

docenić także pracę Burmistrza. O dobrej pracy Burmistrza świadczy prężny rozwój gminy, 

jej rozpoznawalność – ostatnio zajęliśmy 19 miejsce w rankingu „Teraz Polska”. Wiadomo 

kto za tym stoi, kto tym kieruje. Dlatego uważa, że należy wynagrodzić Burmistrza i przyznać 

mu odpowiednia podwyżkę by Gmina nadal tak się prężnie rozwijała. 

Poprosił o przekazanie opinii z Komisji w tej kwestii. 

 

Adam Mikutowicz – Wiceprzewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 

przekazał, że Komisja głosami 6 za, przy 1 nieobecnym, przyjęła propozycje:  

1) zasadnicze w kwocie 5900 zł , 

2) dodatek funkcyjny w wysokości 1900 zł, 

3) dodatek specjalny w wysokości 38% wynagrodzenia zasadniczego i dodatku 

funkcyjnego. 

 

Józef Waczyński – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego 

przekazał, że Komisja głosami 5 za ( w tym głos radnego Łady),1 głos przeciw, 1 głos 

wstrzymujący się przyjęła I propozycję: 

 

1) zasadnicze w kwocie 5900 zł , 



2) dodatek funkcyjny w wysokości 1900 zł, 

3) dodatek specjalny w wysokości 40% wynagrodzenia zasadniczego i dodatku 

funkcyjnego. 

Natomiast II propozycja została przyjęta głosami: 1 za, 5 przeciw, 1 wstrzymujący się: 

 

1) zasadnicze w kwocie 5093 zł , 

2) dodatek funkcyjny w wysokości 1900 zł, 

3) dodatek specjalny w wysokości 40% wynagrodzenia zasadniczego i dodatku 

funkcyjnego. 

 

 

Radny Rafał Łada poinformował, że zgłosił na Komisji wniosek formalny o ustalenie 

Burmistrzowi wynagrodzenia w wysokości: 

1) zasadnicze w kwocie 5900 zł , 

2) dodatek funkcyjny w wysokości 1900 zł, 

3) dodatek specjalny w wysokości 40% wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego 

i prosi o jego przegłosowanie na Sesji.  

Jego zdaniem jak szef dostanie to może i pracownicy dostaną. Może na najbliższej Sesji 

będzie jakaś nowa propozycja wynagrodzenia pracownikom OPS. Uważa, że Burmistrz dużo 

pracuje i dobrze. 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrzowi Choroszczy od  

1 stycznia 2008 r. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 2 głosy, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 (uchwała Nr XV/132/08 stanowi załącznik do protokołu, strona 22) 

 

Głos zabrał Burmistrz Choroszczy Jerzy Ułanowicz, który podziękował za docenienie jego 

pracy. Przyznał, że podwyżka cieszy i daje pełną satysfakcję i na pewno można ją przenieść 

na załogę. Będzie to mobilizacja do dalszej dobrej pracy.  

 

 

 

Ad. 13 – 

 

Zapytanie i wolne wnioski zgłosili: 

 

Radny Rafał Łada powiedział, że wprawdzie nie udało się ustalić stawki 6,47 zł dla 

pracowników OPS, ale ma nadzieję, że może na następna Sesję Burmistrz znajdzie środki na 

wspomnianą podwyżkę dla OPS w tej wysokości. Zgłosił także prośbę o podwyższenie 

funduszu płac o pół miliona dla innych pracowników, jeśli się uda. 

Radny Robert Wardziński zwrócił się z pytaniem : w którym roku zostanie zapisany teren pod 

pływalnie i kiedy będzie początek budowy tego obiektu? 



Chciałby także uzyskać na piśmie odpowiedź w sprawie funkcji jakie w przyszłości ma 

spełniać zalew w Choroszczy. 

 

 

Radny Kazimierz Cieśluk poruszył temat zmian w planie zagospodarowania przestrzennego 

gminy: ze względu na duże zainteresowanie mieszkańców należy to przyspieszyć, szczególnie 

jeśli chodzi o działki przy drogach gminnych i powiatowych. 

 

 

Radny Tomasz Krasnicki ponownie poruszył temat chodnika przy Stacji Diagnostycznej przy 

ul. Sienkiewicza w Choroszczy. Jego zdaniem chodnik powinien być wykonany przez gminę, 

a następnie kosztami obciążony właściciel Stacji lub Powiat. Dotychczasowy remont tego 

chodnika jest prowadzony już zbyt długo, jest to sytuacja stwarzająca zagrożenie. To nie jest 

inwestycja tylko przywrócenie bezpieczeństwa ruchu w newralgicznym punkcie ulicy. 

Przejścia miały być zrobione zgodnie z projektem , miały być zrobione obniżenia w chodniku 

– nadal nie jest to wykonane i przejściem dla pieszych wjeżdżają samochody do Stacji. To już 

trwa ponad 2 lata. Gmina powinna zintensyfikować działania w tym kierunku. 

 

 

Radny Piotr Tymiński przypomniał, że borykamy się z problemem utrzymania czystości przy 

obrzeżach jezdni, szczególnie powiatowych. Chodzi przede wszystkim o wykoszenie obrzeży 

chodników i rowów. Jak się zorientował po rozmowie z przedstawicielem Powiatu – jest to 

problem. Zgłosił wniosek aby Urząd zajął się sprawą utrzymania czystości przy obrzeżach 

jezdni, szczególnie powiatowych.  

Będąc przy głosie - podziękował Burmistrzowi i Kierownikowi Sekcji Obsługi za 

przygotowanie trasy na przyjęcie obrazu Miłosierdzia Bożego w naszej Parafii. 

 

 

Radny Rafał Łada poinformował, że na Komisji dyskutowano sprawę zapoznania radnych  

z sytuacja poszczególnych wydziałów Urzędu. Czy byłaby prawna możliwość by w jednym  

z punktów obrad Komisji ujmować przedstawienie informacji o aktualnej pracy danego 

referatu i aby na dany punkt przychodził konkretny kierownik? Chodzi o przedstawienie 

informacji o aktualnych sprawach nad którymi referat pracuje, co jest planowane do 

zrobienia. Radni będą wtedy lepiej zorientowani o sprawach prowadzonych przez Urząd. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida zaproponował, aby zgłaszać konkretne zapytania do 

kierowników referatów. Wniosek radnego jest do rozpatrzenia. 

 

Józef Waczyński- 

Jego zdaniem takie spotkania będą celowe jeżeli będą się wiązały z tematyką Sesji np. na 

podliczenie realizacji zadań z półrocza żeby został zaproszony nowowybrany dyrektor 

Centrum Kultury, który przedstawiłby informację z przebiegu Jarmarku Dominikańskiego,  

nie wszystkich kierowników jednocześnie. 

 

Radny Janusz Sidorowicz poruszył temat zaopatrzenia w wodę: zbliża się lato, a były już 

ograniczenia w dostawie wody – czy są plany zapobieżenia temu problemowi w okresie 

letnim? 

Radny Józef Waczyński przypomniał, że powiększa się cała baza Zespołu Szkół w 

Choroszczy : zaplecze, hala sportowa, boiska. W związku z tym uważa, że należy w 

najbliższym czasie wrócić do sprawy utwardzenia ul. Sportowej oraz do sprawy oświetlenia 

tego placu jak i terenu osiedla. 

 

 



Radny powiatowy Antoni Bogdan poprosił o postawienie lampy na części ulicy Powstania 

Styczniowego przy Poczcie. 

 

 

 

Na pytania odpowiedział Burmistrz Choroszczy: 

1/ przekształcenie działek – przyznał, że nie jest to sprawa prosta ponieważ rozpoczęliśmy 

obecny plan 2 lata temu. Wynika to z obowiązku przygotowania odpowiednich podkładów 

geodezyjnych – plan musi być na mapie zasadniczej gdzie wszystko musi być ujęte. 

Zakładamy, że plan ten zostanie uchwalony do końca 2008 roku. Rząd przystąpił do zmiany 

ustawy o zagospodarowaniu przestrzennym, więc może nastąpi uproszczenie pewnych 

procedur. Po przyjęciu tego planu, nad którym obecnie trwają prace, przystąpimy do 

rozpatrywania wniosków o zmianę przekształcenia do nowego planu. Przewiduje, że nastąpi 

to od stycznia 2009 r. 

2/ chodnik przy ul. Sienkiewicza – poinformował, że w wyniku rozmów z właścicielem 

doprowadzono do utwardzenia placu i jego odwodnienia. Właściciel ma jeszcze uzgodnić 

wjazdy tj. uzyskać pozwolenie na ich budowę. Dopiero po tym jak będzie miał wspomniane 

pozwolenie – będzie można wykonać chodnik. Będziemy „naciskać” właściciela , aby jak 

najszybciej uzgodnił sprawę wjazdów, by była dokumentacja wskazująca na ich 

umiejscowienie. 

3/ czystość przy drogach – przypomniał, że zawsze był problem  z ustaleniem kto ma 

sprzątać. Zgodnie z przepisami do właściciela posesji należy obowiązek sprzątania, ale ludzie 

tego nie robią. Był wniosek z Komisji Gospodarki, m.in. p. Tymińskiego, by powołać straż 

miejską by pilnowała tych spraw i egzekwowała. Urząd nie może wyciągać konsekwencji, a 

współpraca z Policją w tym temacie jest trudna. Przekalkulujemy jakiego rzędu są to środki i 

może zastanowimy się nad powołaniem straży miejskiej przy omawianiu przyszłorocznego 

budżetu. 

4/ kierownicy referatów na posiedzeniach Komisji – popiera wniosek p. Waczyńskiego o 

składaniu informacji przy sprawozdaniach półrocznych, szczegółowych. 

 

Radny Rafał Łada zwrócił uwagę, że wtedy byłoby ich 3-4 na jednym posiedzeniu, a wg 

niego można kierowników rozdzielić po kolei na każdej Komisji. 

 

Burmistrz Choroszczy kontynuował udzielanie wyjaśnień: 

5/ przerwy w dostawie wody – problem ten wynika z suszy: zabrakło wody w zbiornikach i 

wymagało czasu zanim pompy uzupełniły ilość wody. Zasoby wody są, tylko Prezes Spółki 

musi uwzględnić pompy o większej mocy. Jest zdania, że należy pomyśleć o nowej studni 

głębinowej w Choroszczy. Prezes Spółki już myśli o tej sprawie. 

6/ ul. Sportowa – w tym roku nic nie zostanie zrobione na tej ulicy ponieważ nie została 

uwzględniona w budżecie. Trzeba przedyskutować ten temat przy przyszłorocznym budżecie. 

Natomiast oświetlenie postawione przy gimnazjum oświetli boiska i osiedle.  

7/ oświetlenie – przygotowywany jest na teren gminy przetarg aby załatwić najpilniejsze 

sprawy. Przypomniał,  że wniosków jest na 3 lata z uwagi na koszty. 

8/ ul. Zastawie I – sprawa jest sporna gdyż przy budowie przeciskami kanalizacji sanitarnej ( 

bez naruszania nawierzchni) Powiat narzucił Gminie warunki dotyczące wykonania asfaltu na 

koszt Gminy co przewyższa koszty wspomnianej inwestycji. Dlatego też Urząd skierował 

sprawę do Kolegium, a Powiat nie czekając na decyzję Kolegium nałożył na Gminę karę w 

wysokości 10 tys zł za niewykonanie asfaltu. Przypomniał, że Gmina dofinansowuje 

inwestycje na drogach powiatowych w wysokości 30% kosztów, to miliony złotych, więc 

zachowanie władz Powiatu jest jego zdaniem niewłaściwe. 

Radny powiatowy Antoni Bogdan zwrócił się z prośbą o przygotowanie na piśmie stanowiska 

Urzędu w tej sprawie aby miał argumenty do rozmów z Powiatem gdyż jego zdaniem sprawa 

powinna być załatwiona ugodowo. 

 



 

Tomasz Fiłończuk – sołtys wsi Klepacze 

Poinformował, że powiatowe drogi w Klepaczach tj. ulice: Niewodnicka, Kolejowa, Polna to 

inny świat- zarośnięte, nie wyczyszczone. Szereg posesji jest niezamieszkały , a ich 

właściciele mieszkają w odległych stronach Polski. Jego zdaniem pracownicy Urzędu 

powinni wykonać niezbędne prace porządkowe, a ich kosztami obciążyć właścicieli. Są też 

inne sytuacje, że właścicielem jest osoba starsza, schorowana.  

Drugim poruszonym przez niego problemem jest temat zabezpieczenia eternitu: ludzie 

wymieniają pokrycia dachowe i składają eternit. Ma więc pytanie: co dalej z tym eternitem? 

 

 

Radny Rafał Łada zwrócił się z pytaniem dotyczącym kontroli podpisania umów z firmami 

wywożącymi odpady: czy można zapoznać się z wynikami tych kontroli? 

 

 

Radny Piotr Tymiński przypomniał, że na poprzedniej Sesji zgłaszał wniosek aby radny 

powiatowy przedstawił informacje dotyczące sytuacji Sz. Kruszewskiej. 

 

Radny powiatowy Antoni Bogdan odpowiedział, że Szosa jest na etapie projektowania – do 

tzw. betonówki ze ścieżką rowerową ( tylko w projekcie i z zabezpieczeniem pasa na 

przyszłość). 

 

Radny Jacek Dąbrowski zwrócił się z pytaniem: czy byłaby możliwość zatrudnienia na jakimś 

etacie człowieka do opieki nad boiskami na terenie gminy ( np. Łyski, Barszczewo).Jest kilka 

obiektów w niezłym stanie i jego zdaniem szkoda byłoby gdyby uległy zniszczeniu dlatego 

trzeba o nie zadbać w odpowiednim czasie. 

 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida zaproponował, aby potrzeby odnośnie boisk zgłaszać do 

Sekcji Obsługi Urzędu, która w miarę potrzeby będzie służyła pomocą w sprawie utrzymania 

boisk w odpowiednim stanie. 

 

 

Radny Ireneusz Jabłoński zwrócił się z następującymi pytaniami: 

1/ jak pod względem prawnym wyglądałaby sprawa powołania straży miejskiej  

2/ jeśli jest droga powiatowa to kto ma odpowiadać za czyszczenie pasa przy drodze? 

 

Radny powiatowy Marek Żmujdzin uważa, że za czyszczenie pasa przy drodze odpowiada 

właściciel: droga powiatowa więc za stan pasa przy drodze odpowiada Powiat. 

 

Przewodniczący rady Piotr Dojlida zwrócił się z prośba do radnych powiatowych, aby 

poruszyli kwestię czyszczenia i koszenia pasów przy drogach powiatowych na spotkaniu w 

Powiecie. 

 

 

Adam Radłowski – sołtys wsi Kruszewo 

Zwrócił się z prośbą o częstsze równanie, w miarę potrzeb, dróg żwirowych, które przeważają 

na terenie jego sołectwa. Powiedział, że zgłaszają się do niego przedstawiciele firm 

windykacyjnych z  zapytaniem dotyczącym informacji o osobach. Jest to jego zdaniem 

wykorzystywanie sytuacji poprosił więc o prawne wyjaśnienie tej kwestii. 

Andrzej Łukaszewicz – sołtys wsi Sienkiewicze 

Zgłosił problem z pojemnikami na selektywną zbiórkę odpadów, które nie są opróżniane  

w czas: zbiorniki są pełne, obok leży pełno worków z odpadami. Obawia się, że spowoduje to 



zaśmiecanie terenu gminy, bo ludzie nie wiedzą gdzie mają te odpady wynosić- proponuje 

zabrać te pojemniki skoro nie spełniają swojej roli 

 

Burmistrz Choroszczy Jerzy Ułanowicz wyjaśnił: 

1/ selektywna zbiórka odpadów: mamy podpisana umowę, że firma nieodpłatnie będzie 

odbierała te śmieci, wiec nie mogliśmy wymagać. W tej chwili zmieniła się dyrekcja i jest 

problem z odbiorem. Przygotowywany jest przetarg więc po podpisaniu umowy sprawy te 

zostaną uregulowane.  

2/ drogi:  przypomniał, że w kwietniu 2008 r. został złożony jeden duży wniosek między 

innymi na drogę Choroszcz – Sienkiewicze ( oraz Barszczewo – Gajowniki, Osiedle Jana 

Pawła II w Choroszczy, Konowały – Śliwno, ul. Wodociągowa w Klepaczach) na kwotę 10 

mln zł ( w tym ze strony gminy 50%). W tej chwili nie mamy żadnej decyzji ze strony Urzędu 

marszałkowskiego, ale okazało się, że są problemy gdyż prawo krajowe jest niezgodne  

z prawem unijnym. Chodzi przede wszystkim o decyzje środowiskowe oraz przygotowanie 

dwóch wariantów przebiegu danej drogi. 

3/ boiska : proponuje załatwić sprawę utrzymania boisk w ramach robót publicznych  

( zgłoszenia do p. Dakowicza z Sekcji Obsługi). Jest też inna forma pomocy np. Łyski 

otrzymały zgodę na zakup sprzętu. Jego zdaniem ważna jest inicjatywa mieszkańców tej 

kwestii, żeby sami mieszkańcy włączyli się do prac wtedy jest inne nastawienie społeczne bo 

czują się odpowiedzialni za ten majątek i dbają o niego. 

4/ drogi: jeśli pogoda się zmieni to drogi będą sukcesywnie równane. 

5/ pojemniki na śmieci: w 2007 roku była przeprowadzona kontrola posiadania umów na 

pojemniki i jej wyniki możemy przedstawić. 

6/ eternit: nie ma w budżecie środków na ten cel, a jedyną możliwością pozyskania środków  

z zewnątrz jest pożyczka z WOŚ i GW. Przy opracowywaniu budżetu przyszłorocznego 

trzeba będzie uwzględnić pulę środków na ten cel i wspomóc mieszkańców. Przyznał, że 

program zagospodarowania eternitu jest opracowany, ale nie widać możliwości pozyskania 

środków z zewnątrz. 

 

Lucyna Białowieżec– sołtys wsi Kolonia Porosły 

Zwróciła się z prośbą o dowiezienie odpowiedniego materiału ( bez gliny) na drogi na terenie 

jej sołectwa. 

 

Ireneusz Jabłoński- 

Zwrócił uwagę na zakrzaczone i zagrażające bezpieczeństwu dojazdy do dróg powiatowych – 

prośba o zainteresowanie się dojazdem Złotoria Podlesie – Kolonia Złotoria Piaski. 

 

 

Ad. 14 - 

 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Sesji , Przewodniczący Rady p. Piotr Paweł 

Dojlida ogłosił  zakończenie obrad  XV Sesji Rady Miejskiej w  Choroszczy. 

 

   Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała : 

Ewa Łukaszewicz 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Choroszczy 

        Piotr Paweł Dojlida 


